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A MAGYAR SZOCIALISTA MUNKÁSPÁRT 
SZEGED VÁROSI BIZOTTSÁGÁNAK LAPJA 

Havi előfizetési díj: 43 forint 
Ára: 1.80 forint 

VILÁG PROLETÁRJAI, EGYESÜLJETEK! 

Testmozgás, sport, 
egészség 

Tanácskozott a Szegedi Városkörnyéki Bizottság 
A Szegedi Városkörnyéki 

Bizottság Papp Gyula ta-
nácselnök vezetésével ülése-
zett tegnap, kedden délelőtt, 
a városi Sportcsarnok ta-
nácstermében. A színhely 
talán furcsának tűnik, hi-
szen nem mindennapos, hogy 
tanácsi testület sportlétesít-
ményben vitassa meg az 
íigyes-bajos dolgokat. Hogy 
a helyszint jól választották 
meg, igazolja a napirend el-
ső t émája : a községek sport-
létesítményeiről, a verseny-
zési lehetőségek kihasználá-

korizóknak. Tornaterem 
nincs A labdarúgókat jobb 
öltöző illetné meg. 

Domaszéken a futbal lpá-
lyán nincs öltöző. A terme-
lőszövetkezet segíti a labda-
rúgókat : térítés nélkül utaz-
t a t j a őket autóbusszal. Az 
iskolai kispályát fel kellene 
újí tani . Az MHSZ-lőtéren 
sokan, sportolnak. Megala-
kul t már a diáksportkör. 

Kübekházán nincs gazdál-
kodóegység, így pénz hiá-
nyában felszámolták a sport-

sáról, az iskolai testnevelés k ö r t A tehetségesek Szőre-
értékeléséről tárgyaltak 

Előbb Mari Kálmán, a 
Sportcsarnok és intézményei 
igazgatója emlékeztetett a r -
ra, hogy a csarnokot 1974-
ben adták át. Akkor ez az 
ország második legnagyobb 
ilyen intézménye volt. 

Ezután Borbély András, a 
városi sportfelügyelőség ve-
zetője tá jékoztat ta a város-
környéki községek tanácsel-
nökeit Szeged sportlétesít 

gen fociznak. Az utazás 
költségeit a Rákóczi téríti. 
A szabadidőparkban két asz-
talon pingpongozhatnak, 
mászhatnak kötélre. A tor-
naterem életveszélyes, ezért 
a művelődési otthonban tar t -
ják a testnevelési órákat. 
Lövészklub működik a köz-
ségben. 

Röszkén focipálya, lőtér 
és bitumenes kispálya a lis-
ta. I t t is a művelődési ház 

ményeinek helyzetéről. Meg- a „ " tornaterem Anyag! 
jegyezte: a 60-as évek köze,- ? k o k b ó 1 ™ g s z u n t a labda-
péig mérsékelt fejlesztés rugocsapat, a diáksportkor 
volt. Ezután gvors ütemben ™ z o n t megalakult. A Holt-
épültek sportközpontok, így 
a Sportcsarnok, a Szőregi 
úti Délép-centrum, a világ-
hírű Maty-éri evezőspálya, 
az uszoda, az SZVSE-csar-
nok, a Napos úti motorpálya 
és most a műjégpálya. 

A sporthivatal felmérte, 
hogy a városban hány és 
mekkora tornaterem van az 
iskolákban, s azt is, hogy 
melyik iskola melyik egye- asszony-
sülettel áll kapcsolatban, t a r o z i k 

Tisza pa r t j án s trandot je-
löltek ki, ahol lehetőség lesz 
vízisportolni. A gyerekek 
Szegedre járnak úszni. 

Sándorfalván is van lab-
darúgópálya, füves kispálya 
és fürdő. Az iskolában ed-
zőterem, a téesznél bi tume-
nes Játéktéren lehet kézilab-
dázni. A női kézilabdások a 
városi bajnokságban másodi-
kok lettek. Lövészklub, di-
áksportkör, asztalitenisz, 

és gyermektorna 
a felsoroláshoz. 

„ . . . . . . . . ,. Minden létesítményt hasz-Ezek ismereteben lehetett n á l n a k a l a k ó k i s
y 

megállapítani, hogy a lakos-
ság mikor sportoljon. 

A tájékoztatások után 
Papp Gyula kért szót. El-
mondta, hogy a Par lament-
ben már több ízben napi-
rendre tűzték a sportot, mint 
az országos egészségmegőrzé-
si program alapját . Éppen 
ezért Deák Gábor ál lamti t-
ká r hozzáfogott sportrendé 

Szatymazon a település 
fejlesztési hozzájárulásból 
tornatermet építenek. A lab-
darúgók a megyei második 
osztályban szerepelnek. A 
sportkör 1950-ben alakult. A 
gazdálkodó egységek támo-
gat ják a sportot. A lőtéren 
rendszeres az üzemek közöt-
ti verseny. A bitumenes ké-
zilabdapálya kielégíti az 
igényeket. Az iskola felső 
tagozatán mindennap tar ta-azerünk átszervezéséhez. 

Most kell megtenni mindent nak tornaórát, 
az egészségért, hiszen 15-20 Tiszaszigeten és Üfszent-
év múlva a mai gyerekek ivánon, mint társközségben, 
a d j á k az ország derékhadát, nagy hagyománya van a 

A hozzászólás után a vá - sportnak. A két focipálya 
roskörnyéki községek tanács-
elnökei beszéltek a fa lvak 
sportlétesítményeiről, a 
sport helyzetéről. 

Bordányban egy labdarú-
gópálya van, amelynek az 
öltözőit fel kell újí tani . A 
bi tumenes kispálya jól szol-
gálja a mozgást. Természe-
tesen, a foci a népszerű, ám 
a csapat fenntar tása költsé-
ges, mivel utánpótlás-együt-
teseket is ki kell állítani. 
Hiába játszanak a megyei 

közül csak az egyiket hasz-
nálhat ják. A labdarúgók a 
megyei első osztályban a 6. 
helyen állnak. Volt a köz-
ségben birkózás, kara te és 
cselgáncs is, a mozi helyisé-
gében. A dsk az elsők kö-
zött alakult meg a két ál-
talános iskolában. A gyere-
kek be já rnak Szegedre úsz-
ni. 

Üllésen és Forráskúton első osztályban, anyagi gon- a k t í v a n S D 0 r t 0 l n a k Forrás-A VÖTCAB. aKuvan sporioinaK. r o r r a s 
kúton a labdurugopalyahoz 
nincs öltöző, de jövőre tá r -

központban sadalmi összefogással hozzá-
alakítottak kezdenek építeni. Az isko-

dokkal küzdenek. A község 
ben népszerű a tömegsport. 

Deszken a 
sportcentrumot 
ki, a Taurusnál bi tumenes Iában aszfaltos kézilabdapá-
játéktér szolgálja a mozgást. 
I t t jövőre alakul meg a di-
áksportkör. A salakos pá-
lyán, amikor a tél is úgy 
akar ja , vizet fagyasztanak a 

lya szolgálja a sportot, a 
művelődési házban aerobik-
edzéseket tar tanak, A lőtér 
is jó sportolási lehetőséget 
ad, Üllésen a füves focipá« 

lyához öltöző is tartozik. 
Ezentúl egy aszfaltos és egy 
salakos kispálya található a 
községben. A játszóudvarban 
egy kisiparos két darab ping-
pongasztalt készített. Az is-
kolában hamarosan beveze-
tik a mindennapos testneve-
lést. Építenek majd torna-
termet is. Az úszásoktatást 
Szegeden tudják biztosítani. 

Zsombón elkészült a 460 
négyzetméteres tornaterem, 
bitumenes kispálya, atlétikai 
pálya, szabadidőközpont, lő-
tér. Hamarosan megkezdik a 
csónakázótó és egy fedett 
úszómedence építését. 

Ilyen tehát a városkörnyé-
ki községek sporthelyzete. A 
beszámolón kiderült , hogy 
mindenüt t még többet ki-
vannak tenni a sportért, az 
egészség megóvásáér t A ta-
nácselnökök segítséget is 
kértek, az t jelesen, hogy a 
gyerekek kaphassanak ol-
csóbban jegyet a buszokon, 
hogy járhassanak az úszás-
oktatásra. Ennek formájá t 
m a j d szakemberek dolgozzák 
ki. Elhangzott az is. hogv 
ahol nincs tornaterem, an-
nak építéséről nem szabad 
lemondani. Követhető példa 
már akad: Szatvmazon év 
Zsombón is a közös összefo-
gás eredménye az ilyen léte-
sítmény. 

Ács S. Sándor 

Csehák Judit 
Szegeden 

A Szegedi Akadémiai Bi-
zottság klubjának meghívá-
sára városunkba látogatott 
tegnap, kedden Csehák Ju -
dit, a Minisztertanács elnök-
helyettese. A JATE au lá já -
ban megtartott rendezvé-
nyen a szociálpolitika aktuá-
lis kérdéseiről, a kormány 
egészségmegőrzési program-
jai ól beszélgettek a vendég-
gel a klub tagjai. 

Finn vendégek látogatása 
A városi KISZ-bizottság 

meghívására Szegedre é rke-
zett a turkui fiatalok kül-
döttsége, Lasse Hallamurto, 
Turku Ifjúsági Bízottság 
irodavezetője és Markku 
Aukia, a turkui kulturális 
iroda vezetője. Az if júsági 
szövetség vendégei program-
juk során megtekintették a 
Szegedi Nemzeti Színházat, 
megbeszélést folytattak a 
KISZ Szeged Városi Bizott-
ságának vezetőível. A tár-
gyalások során Tóth Tamás, 

a városi KISZ-bizottság el-
ső t i tkára városunk i f júsá-
gának helyzetéről, az ak-
tuális politikai munkáról 
tájékoztatta a finn vendé-
geket és szó volt a két or-
szág fiataljai között kiala-
kult együttműködés bővíté-
séről. A finn ifjúsági veze-
tők ma a városi tanácsnál 
folytatnak megbeszélést, 
majd üzemlátogatás kereté-
ben ismerkednek a Medi-
kémiánál folyó munkával , s 
holnap utaznak haza. 

Az alkotmányjogi 
tanács ülése 

Az Országgyűlés saj tóiro-
dá ja közli: az Országgyűlés 
alkotmányjogi tanácsa dr. 
Korom Mihály elnökletével 
kedden az Országházban 
ülést tartott . Meghallgatta az 
igazságügyminiszter tájékoz-
tatóját a jogalkotásról szóló 
törvényjavaslat előkészítésé-
nek állásáról. 

A testület megállapította, 
hogy jogalkotásunk mindin-
kább lépést tar t a társadal-
mi, gazdasági viszonyok fej-
lődésével. »Sok gondot jelent 
azonban a jogi túlszabályo-
zás, különösen az alacso-
nyabb szintű jogszabályok 
magas száma. összhangjuk 
esetenkénti hiánya. Ennek 
egyik oka, hogy magáról a 
jogalkotásról is számos, kü-
lönböző szintű jogszabály 

I rendelkezik. 

Kapcsolat a külföldi 
magyarokkal 

A Magyarok Világszövet- nak egyaránt 140,, az egye-
ségének elnöksége keddi ülé- sült államokbeli William 
sén összegezte a külföldi ma- Penn Egyesület pedig alapí-
gyarokkal való kapcsolattar- tásának 100. évfordulójáról 
tás idei eredményeit , és ."el- emlékezett meg az idén. 
vázolta e munka jövő évi Százévesek az idén az első 
programját . Az ülésen az kanadai magyar települések 
elnökség több külföldi tagja is. Az MVSZ elnöksége se-
is megjelent, közülük hár - gít abban, hogy a kanadai 
man első ízben: Éltető J. magyarság ér jen el ú j a b b s i -
Lajos egyetemi tanár t kereket a felemelkedés út-
(USA), dr. Meleghy Gyula ján, őrizze meg és gazdagit-
közgazdászt (NSZK) és Rom- sa az ősöktől kapott szel-
hányi László kohómérnököt lemi örökséget, vállal jon 
(Anglia) az idén választót- összekötő szerepet a két or-
ták a testület tagjai sorába, szág között 
Bognár József akadémikus, A Magyarok Világszövet-
az MVSZ elnöke a külföldi Sége idei hazai rendezvé-
rendezvényekrő! szólva fel- nyeinek tapasztalatait Ke-
idézte azokat az ünnepsé- rékgyártó László főt i tkárhe-
geket, amelyeket három lyettes összegezte. Az ese-
nagy múltú külföldi magyar menyek sorából kiemelke-
egyesület rendezett. A Ber- dett a Magyarok szerepe a 
lini Magyar Kolónia és a világ természettudományos 
Párisi Kölcsönösen Segélyző és^ műszaki haladásában cí-

mű konferencia. melynek 
Magyar Egylet fennállásá-

A föld melegével 

A Forráskúti Haladás Tsz-ben már ha-
gyománya van az üvegházi kertészkedés-
nek. Egy eredményesen gazdálkodó szövet-
kezetnek sem mellékes a primőrökért , vi-
rágokért kapott összeg. A paradicsom már 
lefutóban, de azért összejön még a heti 50 
mázsányi mennyiség. A tölteni való papri-
kából még most szedték le az első szállít-
mányokat. Az idén az árra sem panasz-
kodhatnak, darabonként tíz forint körüli 
összeget is megadnak érte. Pá r hét múlva 
retek, saláta és zöldhagyma fogja még szí-
nesíteni a kínálatot. Az üvegházi, a fű tö t t 
és fűtetlen fólia alatti, 8 hektárnyi terület-
ről az idén 26 millió forint bevételre szá-
mítanak, s ebből igen tekintélyes hányad 
a tízmilliós nyereség. Ehhez azonban egész 

Lázár Miháty felvételei 
évben hasznosítani kell a föld kincsét, a 
termálenergiát . I t t termelik meg a szántó-
földi zöldségfélék palántái t is. Még a jú-
nius, július sem holtszezon, ekkor végzik a 
nélkülözhetetlen talajfertőtlenítéseket, elő-
készítő munkákat . 

Virágot a felület negyedrészén nevelnek. 
Most heti 15 ezer szál szegfű és 4 ezer szál 
gerbera a termés, és az e lmaradhata t lan 
virágzöld. A nyár elején telepített szegfű 
23 színben és változatban pompázik, Egy 
valami azért itt is hiányzik n mostani, bo-
rús napokban: a napfény, Hiába a gondos-
ság, a tápoldntos locsolás, n kellemes hő-
mérséklet, mégis lassabban fejlődnek a nő-
vények. 

mintegy 130 külföldi részt-
vevője volt. 

Az elhangzott előadások 
nagy száma és magas szak-
mai színvonala tovább erő-
sítette a magyar tudomá-
nyos felkészültség nemzet-
közi jó hírét. 

Az elnökségi ülésen beje-
lentették, hogy megkezdőd-
tek a jövő évi rendezvények 
előkészületei. 

A szolgáltatások 
ára és színvonala 

A fogyasztói árak átlagos 
növekedését meghaladó 
ütemben emelkedtek a szol-
gáltatási díj tételek az elmúlt 
öt évben, s ez a tendencia 
érvényesült az idén is — ál-
lapították meg a Fogyasztók 
Országos Tanácsa Árszakér-
tői Bizottságának ülésén 
kedden a Hazafias Népfront 
székházában. Elmondták: a 
szolgáltatások igénybe vevőit 
nem érdekli, hogy néhány 
monopolhelyzetben lévő 
nagyvállalat vagy sok önál-
ló kisvállalat vegzi-e a kar -
bantartást , s azt sem veszik 
figyelembe, hogy a maga-
sabb szolgáltatási díjtételek, 
adókedvezmények hozzásé-
gítik-e ezeket a vállalatokat 
a korszerű gépek beszerzé-
séhez. A fogyasztók elsősor-
ban azt vá r ják el. hogy a 
termékek áránál gyorsabban 
növekvő szolgáltatási d í j a -
kért gyors vállalási ha tá r -
időre minőségileg kifogásta-
lan munkát kapjanak, legye-
nek velük szemben udvar ia-
sak, előzékenyek, s az elvég-
zett munkának a beépített 
anyagoknak, alkatrészeknek 
megfelelő számlát állítsanak 
ki részükre. 


